
... А "ТЮМЕНЬ" ТА "МАЙСТЕР" ЧЕКАЮТЬ ХОЛОДІВ
Колишній головний інже

нер Чорнобильського дер
жавного житлово-комуналь
ного підприємства, а нині, у 
зв ’язку з реорганізацією, 
провідний інженер держ- 
підприємства “Чорнобиль- 
сервіс” Анатолій Горопай 
вважає, що навантаження, яке 
випало в останні місяці на 
їхній підрозділ, досягло кри
тичної межі. І пов’язано це 
зовсім не з підготовкою до 
осінньо-зимового періоду, а 
в першу чергу з переселен
ням працівників зони відчу
ження з вахтового селища 
Зелений Мис у Чорнобиль.

Після всебічних підра
хунків, детального аналізу 
стало зрозуміло, що утриму
вати на сьогоднішній день 
таку інфраструктуру не вигі
дно і безперспективно. Але 
ж чому так довго "розкачу
валися” терези і рішення 
без відповідної програми 
переселення було прийня
те напередодні холодів?

- Ми зараз безсилі кар
динально поліпшити ситуа
цію і рішення про пересе
лення навряд чи буде вико
нане у повному обсязі, - го
ворить Анатолій Горопай. -

На сьогодні Чорнобиль може 
прийняти щонайбільше 235 
вахтовиків. Адже побутові 
умови у гуртожитках, особ
ливо в “Заліссі” та по вулиці 
Ш кільній, не відповідають 
гігієнічним нормам. 90 осіб 
плануємо розм істити на 
вільні місця з підселенням. 
Навіть якщо все запланова
не зможемо здійснити - все 
одно проблема не вирішить
ся. Вже сьогодні чекають пе
реселення люди на 527 
ліжко-місць. Тобто близько 
тисячі працюючих.

- Якщо пла
нувалася така 
цифра вахто
виків на переселення, то вона, 
звичайно, на чомусь базува
лася?

- Можливо, розраховува
ли на значне скорочення 
штату працівників у зоні 
відчуження, а може на вве
дення в дію нових гурто
житків. Вже третій рік бу
дується, наприклад, корпус на 
105 ліжко-місць по вулиці 
Кірова. Підряднику - буді
вельно-монтажному управ
лінню “Атомспецбуд” - по
трібно для завершення робіт 
58 тисяч гривень. Через брак

коштів об’єкт в експлуатацію 
принаймні до кінця ниніш
нього року зданий не буде.

Була чудова можливість 
вже обживати три гуртожит
ки по вулиці Котовського, які 
демонтовані і перевезені із 
селища Зелений Мис. (Вони 
розраховані на 224 спальних 
місця). Але на заваді постає 
ще одна цифра: -для того, 
щоб завершити всі роботи, 
пов’язані з благоустроєм та 
підведенням інженерних 
мереж, потрібно 240 тисяч 
гривень. На сьогоднішній 
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котрі проводять ці роботи, 
виділено лише 70 тисяч.

- Ситуація з відселенням 
вахтовиків із селища Зеле
ний М ис склад на . Який 
вихід бачите ви?

- Я вже сказав, що будів
ництво “ зам орож ується” 
лише з одн іє ї причини - 
відсутність асигнувань. Ма
буть, всі згодні, що на допо
могу з боку держави най
ближчим часом розраховува
ти нереально. Нині на Зе
леному Мисі вже виведені з 
експлуатації нашими, служ
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бами десятки гуртожитків, 
серед них - усі корпуси типу 
“Брандербург”, 8 з 10 типу 
“Тюмень” , 3 із 7 - типу “Май
стер” тощо. Частина з них ще 
експлуатується, й сьогодні і 
в подальшому використову
ватиметься теж, оскільки там 
проживають не лише праці
вники МНС, а й інших 
міністерств та організацій. 
Розпорядження про їх пере
селення ще немає і швидко, 
мабуть, не буде. У даний час 
із селища ще не встигли 
відселитися чимало праців
ників держ підприєм ства 
“Чорнобильсервіс” - це жит- 
ловокомунальники, електри
ки, працівники тепломережі, 
їдалень, інших обслуговую
чих служб. Оскільки деякі 
гуртожитки взимку ще екс
плуатуватимуться, то все 
одно ці люди повинні в се
лищі працювати. Тож, мабуть, 
їх в першу чергу треба за
лишити там для подальшо
го тимчасового проживання. 
Це, вважаю, хоч якесь вирі
шення проблеми, яка всіх 
нас сьогодні загнала в глу
хий кут.

М ико па  ОГОРОДНИК.


